中国商业联合会巴基斯坦驻华大使馆

中商联函〔2025〕211号

关于举办中巴职业教育产教融合国际合作交流研讨会的函

Letter on Hosting the Seminar on International Cooperation and Exchange-Integration of Industry and Education in Vocational Education between China
and Pakistan

各有关单位:

To Whom It May Concern:

为深入贯彻落实国家"一带一路"倡议,紧密对接"中巴经济走廊 2.0" 高质量发展战略需求,值此两国建交即将迎来 75 周年重要里程碑时刻, 中国商业联合会与巴基斯坦驻华大使馆决定主办"中巴职业教育产教融合 国际合作交流研讨会"。会议旨在构建高层次、机制化的双边对话平台, 聚焦标准共建、资源互补、模式互鉴、人才共育,系统推动中国优质职业 教育资源在巴落地,切实服务中巴经济走廊建设对本土化技能人才的迫切 需求,为新时代中巴职业教育合作再开新局面。现将有关事项函告如下:

To thoroughly implement the national "Belt and Road" Initiative, closely align with the strategic needs of the high-quality development of the "China-Pakistan Economic Corridor (CPEC) 2.0", and on the occasion of the upcoming important milestone of the 75th anniversary of the establishment of diplomatic relations between the two countries, the China General Chamber of Commerce and the Embassy of the Islamic Republic of Pakistan in China decide to host the "Seminar on International Cooperation and Exchange--Integration of Industry and Education in Vocational Education between China and Pakistan ". The seminar aims to build a high-level and institutionalized bilateral dialogue platform, focusing on joint standard development, resource complementarity, model learning, and talent co-cultivation, systematically promoting the landing of highquality Chinese vocational education resources in Pakistan, effectively serving the urgent demand for localized skilled talents in the construction of the China-Pakistan Economic Corridor, and opening up a new chapter for China-Pakistan vocational education cooperation in the new era. The relevant matters are hereby notified as follows:

一、组织单位

I. Organizing Units

主办单位:

Organizers:

中国商业联合会

China General Chamber of Commerce

巴基斯坦驻华大使馆

Embassy of the Islamic Republic of Pakistan in China

承办单位:

Organizers:

中国商业联合会互联网应用工作委员会

Internet Commission of China General Chamber of Commerce

中教畅享科技股份有限公司

ITMC Technology Co., Ltd.

支持单位:

Supporting Units:

巴基斯坦总理办公室总理青年计划

Prime Minister's Youth Program, Prime Minister's Office of Pakistan 巴基斯坦国家职业与技术培训委员会

National Vocational and Technical Training Commission (NAVTTC) of Pakistan

旁遮普省技术教育与职业培训局

Punjab Technical Education and Vocational Training Authority of Pakistan 信德省技术教育与职业培训局

Sindh Technical Education and Vocational Training Authority of Pakistan 开伯尔普赫图赫瓦省技术 & 商业教育委员会

Khyber Pakhtunkhwa Technical and Commercial Education Commission of Pakistan

- 二、会议内容
- II. Seminar Content

1. 中巴产教融合需求发布与精准对接

Release of Industry-Education Integration Needs and Precision Matching between China and Pakistan

2. 国际资源库共建与标准认证实施

Joint Construction of International Resource Libraries and Implementation of Standard Certification

3. 海外工坊建设与运营模式构建

Construction of Overseas Workshops and Establishment of Operation Models

4. 海外分校建设路径探索与实践

Exploration and Practice of Construction Paths for Overseas Branch Campuses

5. 中资企业短期培训项目对接

Matching of Short-Term Training Programs for Chinese-Invested Enterprises

6. 校企合作典型案例分享与模式推广

Sharing of Typical University-Enterprise Cooperation Cases and Promotion of Models

7. 中巴职业教育文化交流与深度合作

Cultural Exchange and In-depth Cooperation in Vocational Education between China and Pakistan

三、参会人员

III. Participants

外方嘉宾: 巴基斯坦驻华大使馆、巴基斯坦国家职教委、各省职业教育局及巴方相关院校领导、在巴中资企业领导。

Foreign Guests: Leaders of the Embassy of the Islamic Republic of Pakistan in China, NAVTTC of Pakistan, vocational education bureaus of various provinces, relevant Pakistani colleges and universities, and leaders of Chinese-funded enterprises in Pakistan.

中方代表:中国商业联合会领导;教育部门领导;职业院校校长、分管副校长、国际交流处处长、二级学院院长、教研室主任或骨干教师;企业代表。

Chinese Representatives: Leaders of the China General Chamber of Commerce; leaders of education departments; presidents, vice presidents in charge, directors of international exchange departments, deans of secondary colleges, directors of teaching and research sections or backbone teachers of vocational colleges; enterprise representatives.

四、时间与地点

IV. Time and Venue

时间: 2025 年 12 月 23 日(周二)上午报到,下午 14:00 会议正式 开始; 12 月 24 日(周三)返程。

Time: Registration on the morning of December 23, 2025 (Tuesday), The official seminar commences at 14:00; return on December 24, 2025 (Wednesday).

地点:北京渔阳饭店三层世纪大厅(北京市朝阳区新源西里中街18号)

Venue: Century Hall, 3rd Floor, Beijing Yuyang Hotel (No. 18, Middle Xinyuanxili Street, Chaoyang District, Beijing)

五、报名方式

V. Registration Method

请意向参会单位于 2025 年 12 月 17 日前扫描下方二维码提交参 会回执。

Interested participating units are requested to scan the QR code below to submit the participation confirmation form before December 17, 2025.



注: Note:

请完整填写报名信息,并于系统中选择住宿需求(单住/合住),特殊需求请在备注栏说明。

Please fill in the registration information completely, select the accommodation requirement (single room/shared room) in the system, and indicate any special needs in the remarks column.

六、其他事项

VI. Other Matters

本次会议不收取会议费。参会人员交通与食宿费用自理,会议期间餐 饮由组委会统一安排。

No seminar fee will be charged for this event. Participants shall bear their own transportation, accommodation and catering expenses; catering during the seminar will be arranged by the organizing committee.

七、联系方式

VII. Contact Information

中国商业联合会互联网应用工作委员会

Internet Commission of China General Chamber of Commerce

会务联系人: 彭老师, 18168071578

Conference Coordinator: Ms Peng, 18168071578

巴基斯坦驻华大使馆

Embassy of Pakistan in the People's Republic of China

会务联系人: 冯老师, 15321832918

Conference Coordinator: Mr Feng, 15321832918

China General Chamber of Commerce

巴基斯坦驻华大使馆

Embassy of the Islamic Republic of Pakistan in China

2025年12月3日

December 3, 2025